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ØRUM SKOLE 
  

 

Skolebestyrelsesmøde Dagsorden Dato: 16.12.2021  Tid: 18.30 – 20.30 online via Teams 

Deltagere:  Charlotte Jensen, Tilde N.L. Christensen, Janni D. 
Bruun, Michael Bitsch, Malene Hald, Lars Christiansen, Jesper 
Madsen, Sanne L. Kaastrup, Maja V. Sjøgaard, Malene Kristensen, 
Rie Ernst, Maiken Pedersen, Dorthe Klitgaard, Maria Frimand 
Andersen, Maja, Asger.  
Afbud:  

Bilag: 

SB sammensætning; 

Styrelsesvedtægt SB i VK; 

Svar fra Forældreråds-spørgeskema 

Fraværende:  Malene Hald, Michael Bitsch, Sanne L. Kaastrup, 
Maja og Asger 

Mødeleder: Charlotte Jensen                            Referent: Dorthe Klitgaard 

 

 
Punkt Formål Proces Tid Beslutning og deadline  

1.  Referat Godkendelse Evt. drøftelse og beslutning 5 Referatet er godkendt 

2.  Meddelelser Orientering fra ledelse,  
medarbejderrepræsentanter og elever 

Emner, der giver anledning til yderligere 
drøftelse, tages som pkt. til næste møde 
 

10 Maria orienterede om at arbejdstilsynet har 
været på besøg og rapporten er kommet i dag 
med en grøn smiley. 
 
Der har været 2 ansættelsesrunder – og 
inklussionsvejleder er ansat. Derudover er der 
ansat en lærer i stedet for Lene Køster. 
 
Der er midlertidig ansat en lærer til at 
varetage nogle af timerne for langtidsfravær 
af lærer. Der kan dog komme forandringer 



Side 2 

flere klasser – idet vi har været nød til at 
flytte rundt på lærerkræfter mv. 
 
Corona har igen indflydelse på vores 
dagligdag. Indtrykket er, at det er gået godt – 
men både lærer og elever er jo rutineret. 
 
Byggeri – tidsplanen holder pt. Der har været 
forskellige opfattelser af hvad der skal 
renoveres på den ”gamle” del af skolen. Maria 
har været til flere møder med forvaltningen 
og arkitekten, og der er sket afklaring af flere 
punkter.  
 
Rie orienterede om, at der er 15-20 elever til 
nødpasning. Fra 2. klasse er de online til tjek-
ind. Det forløber meget stille og roligt. 
 
 

3.  Ordførerskaber Nyt med relevans for hele SB. 
Evt. emner til kommende møder 

1 Skole & forældre: Janni 

2 Forældreråd: Tilde 

3 Børne & Ungdomsudvalg: Charlotte 

4 Økonomi- og erhvervsudvalg: Lars 

5 Elevråd: Charlotte 

6 Ny Skolestruktur i VK: Jesper 

7 ’PR’ Ørum Skole: Malene 

15 1. 
Corona er et stort emne pt. i skole og 
forældre. De har nævnt finansloven og 
klasseloftet på 26 samt skoleudsættelse. 
 
I et opslag fra SB til forældrene vil der blive 
gjort reklame for skole og forældre – 
forældrerådgivning. 
 
2. 
Intet nyt 
 
3. 
Intet nyt 
 
4. 
Der er afsat penge til ny autisme-afdeling. 
Den skal ligge i forbindelse med Vestervang. 
 
5. 
Intet nyt 
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6 
Senere punkt 
 
7.  
Intet nyt 

 
Punkt Formål Proces Tid Beslutning og deadline  

4.  Valg til SB i 2022 
 

Status på hvem/hvad/hvornår Drøftelse, hvem genopstiller? 
Og hvordan promoveres SB til nye 
medlemmer? 
 

15 Der er valg til skolebestyrelsen i foråret.  
Liste 1 er på valg. 
Charlotte udtræder dog, da hun til næste 
skoleår ikke har elever på skolen. Da hun ikke 
er på valg – så indtræder der en suppleant. 
Michael udtræder af arbejdsmæssige grunde. 
Tilde vil gerne genopstille. 
Janni vil gerne genopstille. 
 
Janni står for at sikre processen i skolevalget 
mv.  
 
Der er enighed om, at skolens forældre skal 
orienteres omkring skolevalget og muligheden 
for at opstille.  
 
Punktet tages på næste SB-møde. 

5. 6 Skolestruktur i VK 
 

Status på sagen Orientering Jesper/Maria 15 Jesper orienterede omkring forslag til ny 
skolestruktur i VK. 
Baggrund er faldende elevtal. 
Der er tilført midler i 2020 på baggrund af de 
faldende elevtal. 
 
Der er 3 forslag – og her er justering af 
skoledistrikter det forslag som udvalget vil 
foreslå, at der arbejdes videre med. 
 
Der skal være 9 skoledistrikter.  
 
 
Udkastet viser, at Houlkær, Hammershøj, 
Ørum og Sødal skal i samme skoledistrikt. 
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November 2022 skal den fremtidige 
skolestruktur godkendes af byrådet. 
 
SB – drøftede, at der bliver langt til 
skoleledelsen. SB for ørum bliver 
sandsynligvis alene repræsenteret med 2 
personer i ny skolebestyrelsen. 
 
Bestyrelsen er kritisk overfor forslaget og har 
svært ved at se den økonomiske gevinst i 
forslaget. 
 
Der kan dog være synergier ved at være et 
større skoledistrikt. 
 
Der er risiko for elevflugt til privatskoler.  
 
Skolelederforeningens formand har været i 
medierne med, at de ikke ser en fordel i store 
skoledistrikter – og henviser til andre 
kommuner som har foretage sådanne 
ændringer tidligere. 
 
SB følger udviklingen og afventer muligheden 
for at indsendt høringssvar. 
 

6.  Forældreråds-
undersøgelsen 

Brug af svar fra spørgeskema Tilde/Jesper/Charlotte  15 Gennemgang af svar på spørgeskema. 
24 har svaret.  
Der er læring og erfaringer i det udsendte 
spørgeskema. 
 
Fælles arrangementer er vigtige for 
klasserådene, herunder skolefesten. 
 
Kommunikationen mellem forældrerådene og 
skolebestyrelsen kan styrkes ved at 
forældrerådene vælger et medlem der 
kommunikeres med fra bestyrelsens side.  
 
Der overvejes nye fælles møde med 
forældrerådene. Dette tages op i foråret.  
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7.  Ordensregler på 
Ørum skole 

Er der behov for revidering af vores 
ordensregler? 

Maria orienterer, vi beslutter om der 
skal revision sættes igang 

15 Det kunne været godt, at der blev lavet et 
dokument vedrørende skolens værdigrundlag 
og spilleregler. 
 
Der er brug for en tydelighed overfor elevers 
sprog og adfærd. 
 
Der er enighed om, at der skal udarbejdes et 
skriv omkring ordensregler. Til brug ved 
udarbejdelsen skal fremfindes materiale, 
hvilke muligheder der er.  
 
Punktet drøftes igen på næste møde 

8.  Økonomi 
 
 

Årets resultat/Budget ’22 (plan) 

Dorthe orienterer og vi drøfter evt. tiltag 

15 Vores budgettal for næste skoleår er kommet. 
Vi er, som følge af elevnedgang, også gået 
ned i tildeling – dels elevtildeling men også 
stor forskel mellem hvilken tildeling vi får til 
specialelever og det vi betaler til faktiske 
specialelever. 
 
Dorthe foreslår, at hvis mødet i januar kan 
være midt / sidst i januar, så kan det 
overordnede budget fremlægges der, og i 
februar kan fordeling af midler til fag / klasser 
gennemgås samtidig med at der orienteres 
om resultatet for 2021.  
 
Skolebestyrelsen godkender denne plan. 

9.  Evt. Plads til diverse og emner til 
kommende møder 

Beskeder/forslag/spørgsmål kan gives 
her, mens emner til egentlig beslutning / 
afstemning må sættes på efterfølgende 
møde 
 

10 Skolebestyrelsens møder – fysiske på skolen, 
kan i foråret starte klokken 17. Det er 
skiftende dage. 
Hvis det er online-møder, starter de 18.30 – 
20.30. 
 
Der planlægges 5 møder i foråret. 
 
FB – forældrefiduser. Kommer med gode råd 
til forældre. 
 



Side 6 

Charlotte skriver et kort referat som kan 
ligges ud til forældrene.  
 
Ensomhed 
Trivselsmåling – data fra den 
Online introkursus SB arbejde (S&F) 
 
 
 

 
Møder i skoleåret 2021/2022: 6/9; 12/10; 10/11; 16/12;   
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____________________________________________                                    ____________________________________________ 
Charlotte Jensen   Tilde Netra Lykkegaard Christensen 
 
____________________________________________ ____________________________________________ 
Jesper Madsen  Janni Damborg Bruun  
 
____________________________________________ ____________________________________________ 
Lars Christiansen  Michael Bitsch 
 
____________________________________________ ____________________________________________ 
Malene Hald  Maja V. Sjøgaard  
                      
____________________________________________                                      ____________________________________________ 
Rie Ernst  Sanne Lund Kaastrup 
 
____________________________________________                                       
Maiken Pedersen 


